



# قسـم التأمين والبنوك حبـلــوم البنـوك DEPARTMENT OF BANKING AND INSURANCE BANKING DIPLOMA

كليــة الدراســات التـجــاريـــة College of Business Studies

تـوصيــف المقــررات COURSE DESCRIPTION



#### FIRST: GENERAL REQUIRED COURSES

### أولا: المقررات العامـة الإجبـاريــة

لمي للمقرر COURSE DE		اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
The course introduces students to the meaning of Islamic Culture, its Sources, and Characteristics; Islamic legislation and its importance, legal and illegal transactions, and intellectual movements and the attitude of Islam towards them.	يهـحف هـخا المقـرر الـي تعريـف الطالـب بمبـادئ الثقافـة الإسـلامية ومصـادر وصفـات الثقافـة الإسـلامية وكخلـك دراسـة أهــم القوانيــن المنظمـة لهـخه الثقافـة مع التركيـز علـى العمليـات القانونيـة وغيـر القانونيـة. يتعــرف الطـلاب مــن خـلال هـخا المقــرر علــى المنهــج الســوي لتعامــل المسـلم مـع عصــره بمعطياتـه وتحدياتـه ويتمكـن مــن معرفـة الوسـطية والاعتــدال فــي المواقـف والســلوك إزاء المظاهـر المحيـطـة ويتعـرف علـى التوجـه الإسـلامي المعتــدل إزاء القضايـا الكبـرى ســواء علــى المســتوى الوطنــي الداخلــي أو فــي المحافــل الحوليــة.	الثقافة الإسلامية Islamic Culture (2 Credits)	101
This course introduces students to the science of accounting and basic accounting concepts. It also explains the methods of analyzing, recording, classifying and summarizing financial operations within accounting. The preparation of closing accounts and balance sheets in partnerships is explained. Students are given a great deal of practical training in case studies.	يعتبـر هـخا المقـرر هـو الأسـاس الـخي ينطلق منه الطالب لمعرفة علم المحاسبة حيـث يتنـاول المقـرر مقدمـة عـن علـم المحاسبة وأهميته والمفاهيم المحاسبية الأساسية وتطبيقاتها والمصطلحات المالية المسـتخدمة كلغـة أعمـال كمـا يتنـاول المقـرر خطـوات إعـحاد القوائـم الماليـة الأساسية للقوائم الماليـة يهدف المقرر الـى تعريـف الطلبـة بطبيعة المحاسبة ودورهـا فـي المنشـآت الفرديـة. كمـا يهـحف المقـرر الـى الالمـام بالإجـراءات المحاسبية "الدورة المحاسبية" مثل تحليل العمليات المالية وتسجيلها والترحيل الى دفتـر الأسـتاذ واعـحاد ميزانيـة المراجعه	مبادئ محاسبة (1) Principles of Accounting (1) (3 Credits)	101
The course develops an understanding of accounting principles, concepts, and procedures necessary to prepare closing accounting methods in addition to case studies. The course also contributes to clarifying the accounting treatments related to the inventory adjustments of revenues, expenses, and current assets in accordance with the accounting principles and assumptions, and the impact of these adjustments on the financial statements and the preparation of the financial statements.	يهـدف هـذا المقرر إلـى تعريف الطالب بأساسيات المحاسبة المالية والمحاسبة المتوسـطة علـى نحـو متعلـق بآخـر المسـتجدات فـي التطبيقـات العمليـة التـي تناولتها معاييـر المحاسبة الدولية الحولية لإعـداد التقاريـر المالية" (IFRS) الصادرة عـن مجلـس معايير المحاسبة الحولية (IASB). كما يساهم المقرر في الحولية (IASB). كما يساهم المقرر في توضيـح المعالجـات المحاسبية المتعلقة بالتسـويات الجرديـة الخاصـة بالإيــرادات والمصروفـات والأصـول المتداولـة طبقـا للمبـادئ والفـروض المحاسبية وأثـر تلك التسـويات عـلـى القوائـم الماليـة وإعــداد القوائـم الماليـة.	مبادئ (2) محاسبة Principles of Accounting (2) (3 Credits)	151

	التوصيف الع ESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
The Course is concerned with the computer with regard to. its definition, applications, classifications, generations, numerical systems and data representation, components (computer equipment), programs, operating systems, algorithms, flowcharting, DOS basics, word processing.	يقـدم مقـرر مقدمـة فـي الداسـب الالـي المفاهيـم الأساسـية للداسـوب والتعـرف علـى المكونـات الماديـة erawdraH والمكونـات المرنـة erawdraH، ويتنــاول المقــرر شـبكات الداسـوب والانترنـت وتطبيقاتـه المختلفـة مثــل التجارة الالكترونيـة ووسـائل التواصـل الاجتماعـي والتعـرف علـى مخاطـر فقـد وتلـف البيانات وجرائم المعلوماتيـة وطــرق أمــن وحمايـة الداســوب. وســيتم عــرض نظــام تشــفيل وينــدوز وكيفيــة اســتخدام الأدوات المتاحــة فــي هـــــــة النظــام.	مقدمة في الحاسب الآلي Introduction to Computing (3 Credits)	105
The course introduces students to basic concepts of economics, various economic systems, supply and demand, market equilibrium, elasticties, cost and market structures, Circular flow, national income, Money and banking, international trade, balance of payments, and exchange rate.	تهدف مادة مبادئ الاقتصاد إلى التعريف بعلم الاقتصاد والمبادئ الأساسية التي يستند إليها إضافة إلى دراسة الظواهر الاقتصادية وتحليلها وكما تتطرق المادة مفاهيم الاقتصاد الجزئي والاقتصاد الكلي وإلى أنواع السياسـات الاقتصادية المستخدمة في حل المشـكلات الاقتصادية التي يواجهها المجتمع. بالإضافة الى ذلك يتعرف الطالب على المبـاديء التي يقوم عليها النظام الرأسـمالي والمبادئ التي يقوم عليها النظام الاشـتراكي ومقارنتهما بالنظام الاقتصادي.	Principles of Economics (3 Credits)	101
This course presents the most important legal theories necessary for basic knowledge of law, including the theories of right and law. The course also presents the most important principles and legal provisions. The course also deals with drawing the boundaries of the legal rule and some other similar rules. The course also reinforces basic concepts of law, such as general theories and principles.	مقـرر المدخـل لدراسـة القانـون عبـارة عــن عـرض لأهــم النظريـات القانونيـة اللازمـة للمعرفـة الأساسـية للقانـون ومــن بينهـا نظريتـا الحــق والقانـون، كمـا يعــرض المقــرر أهــم المبـادئ والأحــكام القانونيـة. كمـا يهـحف المقــرر الــى تكويـن المعرفـة الأساسـية بالقانــون وتطويــر الملكـة القانونيـة كمـا يتنـاول رسـم حــدود القاعــدة القانونيـة وبعـض القواعـد الأخـرى المشـابهه. كمـا يعــزز المقــرر المفاهيــم الأساســية للقانــون كالنظريـات والمبـادئ العامــة.	مدخل لدراسة القانون Introduction to law (2 Credits)	101
This course introduces methods of collecting and presenting statistical data, calculating central tendency and dispersion measures, moreover, studying the relationship between two phenomena through linear correlation and simple linear regression, in addition to basic probability concepts. This will contribute to equip the students with the ability to deal with some of the problems that they may encounter in their real-life in a scientific manner. Furthermore, it enables them to collect data and process it through statistical methods. The course mainly depends on practical exercises using Microsoft Excel for statistical processing and its applications in the field of business and administration.	يمرض المقرر أساليب جمع وعرض البيانات الإحصائية بأنواعها، وكذلـك طـرق حسـاب مقاييـس النزعـة المركزيـة والتشـتت، كمـا يتنـاول شـرحاً لمفهـوم العلاقـة بيـن ظاهرتيـن مـن خلال دراسة الارتبـاط الخطي والانحـدار الخطـي البسـيط، بالإضافـة إلــ مبـاحئ الاحتمـالات. سيسـاهم خلـك فـي إكسـاب الطلبـة القـدرة علــي معالجـة بعـض المشـكلات التـي قـد تواجههـم فـي بعـض المقاييس الوصفيـة والرقميـة. عـلاوة علــي مسـتنداً بليانـات الخاصـة ببعـض الطلبـة مـن جمـع البيانـات الخاصـة ببعـض الطواهـر ومــن ثــم معالجـة هـخه البيانـات الخاصـة ببعـض الطواهـر ومــن ثــم معالجـة هـخه البيانـات العمليـة باسـتخدام برنامـج الإحصائيـة. ويعتمـد المقـرر بشـكل أساسـي عـلـي التحريبـات العمليـة باسـتخدام برنامـج علــي التحريبـات العمليـة باسـتخدام برنامـج وتطبيـقاتهـا فــي مجالــي الإحراق والأعمــال.	مبادئ الإحصاء Principles of Statistics (3 Credits)	101



التوصيف العلمي للمقرر COURSE DESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
The course presents the basic concepts for dealing with office devices and techniques and knowledge associated with modern office work and the importance of supporting the working environment with techniques and office programs and identifying the most important software used in office work, the use of computers in the preservation and retrieval of files, as well as the course deals with training in printing, coordinating and processing texts using computers.	تقنیات مکتبیت Office Technologies (2 Credits)	107
is a general English course. This course is designed to develop students, macro (listening, speaking, reading, and writing) and micro (grammar, vocabulary, pronunciation, and spelling) skills of learning. This course could be considered as the groundwork for the succeeding courses. Accordingly, it is a prerequisite course for all ESP courses. It must be understood that this draft is an ongoing process and future changes might be adopted whenever the necessity arises in accordance with the English Language Unit imminent plans.	(1) لفة انجليزية English (۱) (2 Credits)	101
This course is suitable for in-work students and business students who have not yet entered the workplace. The course is tailored to provide students with the opportunity to practice the language in meaningful contexts. The course is intended principally for classroom use. The course focuses on grammatical, functional, or lexical teaching points, particularly, related to business topics. The topic templates familiarize students with the protocols and behavior and communication codes used in the business contexts.	(2) لغة انجليزية English (2) (2 Credits)	154
This course aims at training Business students in the practice of writing business emails. It dwells on letters but emphasizes emails as it is the prevalent form of correspondence nowadays. It trains them in both the form and the language of business writing.	مراسلات باللغة الإنجليزية English Correspondence (2 Credits)	201

التوصيف العلمي للمقرر COURSE DESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر .COURSE NO
It is an advanced ESP course offered to students majoring in business studies. In this course, students perform tasks and activities that they will face in their future careers by using English in situational contexts such as making and answering calls, taking messages, canceling appointments or postponing them, writing notes etc.	(3) لغة انجليزية English (3) (2 Credits)	204
is a non-credit remedial course that is designed to improve the English language skills of those students who fail the placement test. Thus, it is a pre-requisite course for the general English course 101, and all the succeeding ESP courses. The aim of this course is to develop students' skills in listening, speaking, reading, and writing, using a communicatively based textbook and workbook.	اللغة الانجليزية English (O Credits)	099



### ثانياً: المقـررات العامة الاخـتيـاريــة SECOND: GENERAL ELECTIVE COURSES

علمي للمقرر COURSE DE		اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
This course aims to develop the technical abilities of students by training students to use the latest materials and devices to design a work of art. The course contributes to the development of the skills of artistic and creative change among students and the development of aesthetic taste through the cannula vision of shapes, paintings, design, and formal vocabulary in museums and gardens and a sense of aesthetic value among students.	يهـدف هـذا المقـرر إلـى تطويـر القحرات الفنية للطلبة والطالبات مـن خـلال تدريب الطالب علـي استخدام أحدث المواد والأجهزة المقرر في تنمية مهارات التعبير الفنـي والابداعـي لـدى الطلبة وتنميـة التخوق الجمالـي مـن خـلال الرؤيـة الفنيـة للأشـكال واللوحات والتصميم والمفردات الشكلية في المتاحف والحدائق والاحسـاس بالقيمـة الجماليـة لهـا لـدى الطلبة.	فنون تشكيلية Art Formation (1 <b>Credit</b> )	111
This course aims to introduce students to the meaning and importance of fitness in addition to using sports tools and devices to develop this fitness as well as this course aims to introduce students to the most important local and international laws and regulations governing fitness.	يهدف هـذا المقرر إلـى تعريف الطلبة والطالبات بمعني وأهمية اللياقـة البدنيـة بالإضافـة الـي استخدام الأدوات والأجهزة الرياضية لتطوير هذه اللياقة كذلك يهدف هـذا المقــرر بتعريــف الطلبــة والطالبات بأهم القوانين واللوائح المحلية والدوليـة والتي تنظم اللياقة البدنية.	اللياقة البدنية Physical Education	110
This course aims to introduce the importance and objectives of the home economy to female students where students learn the different fields of home economics. the course explains the basic concepts related to family relations and rationalize consumption and knowledge of basic Information of nutrition and food sciences and to identify the basic concepts related to housing and furnishing and general knowledge related to clothing, textiles and fabrics.	يهدف هذا المقـرر إلى التعرف على أهمية وأهداف الاقتصاد على مجالات الاقتصاد المنزلي المختلفة حيث يوضـح المقـرر المفاهيــم الأساســية ذات الصلــة بالعلاقــات الأســرية و ترشــيد الاســتهلاك والالمــام بالمعرفـة الأساسـية للتغذيـة وعـلوم الأطعمة و التعرف على المفاهيم الأساسية ذات الصلة المفاهيم الأساسية ذات الصلة العامــة ذات الصلة والنســكن و تأثيثـه والمعرفـة	اقتصاد منزلي Home economy	101

التوصيف العلمي للمقرر COURSE DESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
This course aims to introduce students to automotive mechanics, which includes the laws and principles governing this science to focus on the basics and rules of maintenance. Students carry out maintenance and repairs of the vehicle's systems and components and associated jaw and installation skills, as well as strategic work to diagnose mechanical failures in the vehicle's systems and components to know the specialized terms associated with the mechanical incision.	الطلبة واا السيارات و السيارات و السيارات و السيارات و الصيانة و الصيانة و الصيانة و الصيانة و الصيانة و السيارة و السيارة و السيارة و بها من و كذلك عم وكذلك عم الأعطال Automotive منظوما ومعرفة اا	101
The course enables students to process and understand electronics, the impact of elements, systems, and electronic equipment on these devices, as well as the course addresses the topics of electronic elements, electrical and electronic measurement engineering, including conductors, microprocessors, electronic circuits, and the design of effective electronic components.	المكــن الـ وفهــم ا الهناصر، و الإلكترونب كمــا يعال الالكترونية العناصرالإ القياسات ا القياسات ا القياسات ا Electronic Engineering	101



## ثالثاُ: المقررات التخصصية الإجباريـة THIRD: MAJOR REQUIRED COURSES

لمي للمقرر COURSE DE		اســـم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
This course deals with the concepts and procedures of accounting systems for financial institutions, where the focus is on commercial banks, Islamic banks, and insurance companies in the banking sector to study the accounting systems used in these facilities from a theoretical and practical point of view.	يتنــاول هــذا المقــرر المفاهيــم والإجــراءات الخاصــة بالأنظمــة المحاسبية للمنشآت المالية حيث يتم التركيز علــى البنوك التجارية والبنوك الإسلامية وشركات التأمين فــي القطـاع المصرفي لحراســة الأنظمـة المحاسبية المستخدمة فــي هـخه المنشـآت مــن الناحية النظريـة والتطبيقية.	محاسبة بنوك Bank Accounting	225
The financial analysis course is a course dedicated to the management of banks. It deals with topics beyond preparing the list of profits and losses and the budget. It includes tools for analyzing these lists from vertical financial analysis, horizontal financial analysis, analysis of financial ratios and turnover rates, leading to final information provided to the decision maker.	مقـرر التحليـل المالـي هـو مقرر تخصـص لإدارة البنــوك، يتنــاول المواضيـع مـا بعـد اعـداد قائمـة الارباح والخسائر والميزانية، ويشمل أدوات تحليـل هـخه القوائــم مــن تحليل مالي رأسي وتحليل مالي أفقــي وتحليـل بالنسـب الماليـة ومعـدلات الــدوران وصــولاً إلــى معلومـات نهائيـة تقــدم لصاحـب القــرار.	التحليل المالي Financial analysis (3 Credits)	162
The course deals with the presentation of basic information on the types and functions of financial institutions in the State of Kuwait, and the institutional relations between them, especially in the banking, insurance and investment sectors. The components and role of the money and capital market, with special attention to the stock market and the activities of the Kuwait Fund for Economic Development.	يتنــاول المقــرر عــرض المعلومــات الأساسية لأنواع ووظائف المؤسسات المالية في دولة الكويت، والعلاقات المؤسسية بينها، خاصة في قطاعات المصــارف والتأميــن والاســـــــــــــــــــــــــــــــــــ	الـمؤسسات الـمالية في الـكويت Financial Institutions in Kuwait (3 Credits)	105
The course includes a presentation of the concept of investment, its sources and its various fields, financial markets, their functions and types, and the main principles on which the management of a stock portfolio is based. The course deals with preliminary information on investment planning and the methods used in the differentiation between different aspects of investment, with clarification of the relationship between risk and return on investment.	يتضمـن المقـرر عـرض مفهـوم الاسـتثمار ومصـادره ومجالاتـه المختلفــة، والأســواق الماليــة ووظائفهــا وأنواعهـا، والمبــادئ الرئيســية التي تقوم عليها ادارة محفظة الأوراق المالية، ويتطرق المقـرر الــى معلومـات أولية عن تخطيــط الاســتثمار والأســاليب المستخدمة في المفاضلة بين أوجــه الاســتثمار المختلفــة مــع أوجــه العلاقــة بيـن المخاطـرة والعائــد علــى الاســتثمار.	مبادئ الاستثمار Principles of Investment (3 Credits)	161

التوصيف العلمي للمقرر COURSE DESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
of the main functions of commercial banks and the banking services they provide to their clients as practical cases with the use of documents used in commercial banks. The course also includes a definition of the internal	يتضمن المقرر عــره الرئيسية للبنوك التجار المصرفية التي تقده التجارية (1) كدالات تطبيقية مع المستندات المســـ المستندات المســــ المستندات المســــ المنوك التجارية كما يت التعريف بالتنظيم الدا التعريف بالتنظيم الدا Bank (2) إدارات البنك المختلف (3 Credits)	163
Studies curriculum includes a special course for practical training. This course is taken by all students, each according to his/her major. It is conducted at one of the private or government agencies, companies or organizations. This course aims to orient students to the work environment and helps them practice in a real work environment what they studied.  The Cone will business is studied in a process of taken by all students, each according to his/her major. It is conducted at one of the private or government agencies, companies or organizations. This course aims to orient students to the work environment and helps them practice in a real work environment what they studied.  The Cone will includes a special course is taken by all students, each according to his/her major. It is conducted at one of the private or government agencies, companies or organizations. This course aims to orient students to the work environment and helps them practice in a real work environment what they studied.  The Cone will includes a special course is taken by all students, each according to his/her major. It is conducted at one of the private or government agencies, companies or organizations. This course aims to orient students to the work environment what they studied.	يتحرب الطلبة مع جهات لها علاقة وثيقة بتخصاف من طريقها يتم ربط الم في الكلية بالتطبيقات المحكومي و خلك يكون الهحف الرئيس التحريب الميداني بناء نهم مع بيئة العمل بأسلوب العملي، لكي يتمكن مع بيئة العمل بأسلوب الجهات الحكومية أو الفي يعمل الطالب لفترة من الجهات الحكومية أو الفي من أجل إكسابهم خبرة مبالات التخصص، وهنا ي من التجربة والاستفادة مجالات التخصص، وهنا ي التطبيق ما تعلمه وحما العام لبرنامج التحريب الالتحاق به، و فرصوط الالتحاق به، و فرسوط الالتحاق به، و الطالب، وإسهام المشرر الميارة ما المشرر الميارة الميارة من التقييم بالتعاون ما	199
presentation of the practical aspects of the operations that commercial banks engage in with the countries of the outside world, whether in the field of documentary	العمليات التطبيقيــة للعمليات العمليات العمليات الخارجي ســوا الخارجي ســوا الاعتمادات المستند المين المين المين المين المين المين المين المين ومراه الخبيــي، والمين ومراه الخارج والاســـتثماراه Banks Foreigr Operations (3 Credits)	211



•	التوصيف العل ESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
The course deals with the intellectual aspects of commercial financial institutions, the emergence of Islamic banks at the Arab level, the resources and uses of funds in those banks, and their relations with their clients.	يتنــاول المقــرر الجوانــب الفكريـــة للمؤسســـات الماليـــة التجاريـــة، وظهــور البنــوك الاســلامية عـلــى الصعيد العربي وموارد واستخدامات الأمــوال بتلــك البنــوك وعلاقاتهــا بالمتعامليــن معهــا.	المؤسسات المالية الإسلامية Islamic financial institutions (3 Credits)	212
The course includes a presentation of terms related to the main functions of commercial banks and the banking services they provide to their customers in English. As well as presenting the applied cases with the help of documents used in commercial banks in the English language. The course also includes a review of all banking and banking terms in English that are circulated in the banking sector.	يتضمن المقرر عرض المصطلحات المتعلقة بالوظائف الرئيسية للبنوك التجارية والخدمات المصرفية التي تقدمها لعملائها باللغة الانجليزية. وكذلك عرض الحالات التطبيقية مع في البنوك التجارية باللغة الانجليزية. كما يشمل المقرر مراجعة جميع المصطلحات المصرفية والبنكية باللغة الانجليزية والتي يتم تداولها في قطاع البنوك.	عمليات البنوك التجارية باللغة الإنجليزية Operations of commercial banks in English (2 Credits)	263



# رابعاً: المقررات التخصصية الإخــتـيــاريــة (1) (1) FOURTH: MAJOR ELECTIVE COURSES

·	التوصيف العل ESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
Bank Cost Accounting course provides Accounting organization and application to internal and external operations of commercial banks and preparation of financial statements. The course also introduces the elements of accounting organization and documentary cycles and develops the skills of using records and books of account. The course is supported by case studies conducted in Kuwait.	يقـدم مقـرر محاسـبة التكاليـف فــي البنــوك تنظيــم المحاســبة والخارجية للبنوك التجارية وإعداد البيانات المالية. كما يقدم المساق عناصر التنظيم المحاسبي والدورات المستندية ويطور مهارات استخدام السجلات وحفاتر الحسابات. المقرر مدعــوم بدراسـات لحـالات أجريـت في الكويت.	محاسبه التكاليف في البنوك Bank Cost Accounting (3 Credits)	176
This course aims to introduce the student to the basic concepts that govern auditing and revising. Topics are covered in the nature and types of auditing, audit standards, various audit reports, and internal control systems by identifying the scientific principles and practical aspects of auditing and the professional and ethical responsibility of auditors, with a focus on the laws that govern the profession in Kuwait.	يهـدف هـذا المقـرر إلــى تعريـف الطالــب بالمفاهيـــم الأساســية التــي تحكـم عمليــات التـدقيــق والمراجعة حيث تغطى موضوعات فــي طبيعــة المراجعـة وأنواعهـا المختلفة وأنظمة الرقابة الحاخلية من خــلال التعرف علــى الأصول العلمية والجوانب التطبيقية في المراجعين المراجعين المراجعين المراجعين علـى التركيز علـى القوانين التي تحكم المهنية علـى الكويت.	أصول مراجعة Principles of Auditing ( <b>3 Credits</b> )	252
This course is designed to help students acquire marketing skills in general and services marketing skills in particular, and to train them in banking services marketing. The course covers several topics, including the concept and importance of the marketing activity and marketing of banking services in terms of methodology, market and customer research, organizing promotional campaigns, product pricing, distribution of banking services through outlets and automation systems, and evaluation of the marketing effort.	صمم هذا المقرر لمساعدة الطلاب على اكتساب مهارات التسويق بشكل عام ومهارات التسويق الخدمي بشكل خاص، وتدريبهم على تسويق الخدمات منها مفهوم وأهمية النشاط التسويقي وتسويق الخدمات المصرفية من حيث المنهجية، وبحوث السوق والعملاء، وتنظيم الحملات الترويجية، وتسعير المنافذ وأنظمة التشغيل الآلي، وتقييم جهد التسويق.	تسويق الخدمات المصرفية Banking Services Marketing (3 Credits)	164



التوصيف العلمي للمقرر COURSE DESCRIPTION	اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
This course aims to provide students with the necessary knowledge of money management in various businesses in general and in organizations in particular. The course addresses the Importance and objectives of financial management, sources of financial management, sources of financing, fund cost, optimum financing structure, investment project evaluation management of working capital, and its different components.	مبادئ التمویل Principles of Finance ( <b>3 Credits</b> )	260
The real estate finance course deals with concepts related to financing and real estate financing and knowledge of real estate evaluation for individuals and banks. This course is also concerned with analyzing risks in the real estate sector and the most important real estate financing mechanisms in Islamic and commercial financial institutions through some practical applications and mathematical equations.	التمويل المقاري Real Estate Finance ( <b>3 Credit</b> s)	262
This course comprises an introduction to computer Business applications. It gives the students in-depth knowledge of Microsoft Office applications and other practical applications in the field of specialization. It also orients students in the functions of computers in the different fields within the scope of business operations.	استخدامات الحاسب الآلي Computers Applications (3 Credits)	155



#### خامساً: المقررات المسانحة العامة FIFTH: GENERAL SUPPORTING COURSES

ىلمي للمقرر COURSE DE		اســم المقـــرر COURSE NAME	رقم المقرر COURSE NO.
The course deals with the presentation of basic information on risk and insurance in terms of scientific assets and practical applications, especially with regard to the various risks to which the individual is exposed, economic establishments, types of insurance and reinsurance that cover these risks, and the insurance bodies that provide these insurance coverages with application to the State of Kuwait.	يتناول المقـرر عـرض المعلومات الأساســية للخطــر والتأميــن مــن ناحيتــي الأصــول العلميــة والتطبيقــات العمليــة خاصــة فيمــا يتعلــق بالأخطــار المختلفة التي يتعرض لها الفرد والمنشآت الاقتصادية وأنواع التأمين وإعادة التأمين التــي تقحم هذه التغطيات التأمين التــي تقحم هذه التغطيات التأمينية مــع التطبيق عـــــى حولــة الكويــت.	مبادئ التأمين Principles of Insurance (3 Credits)	101
This course presents the theoretical foundations and practical applications of the mathematics of money and investment that are used in the financial and commercial fields with regard to simple and compound interest and their applications for discounting current commercial papers, debt settlement, amortization of long-term loans, and calculations related to foreign trade.	يعــرض هـــذا المقــرر الأســس النظريــة والتطبيقــات العمليــة لرياضيات المال والاســتثمار التي والتجاريـة فيمـا يتعلــق بالفوائــد البسيطة والمركبة وتطبيقاتهما الخاصــة بخصــم الأوراق التجاريــة الجارية وتسوية الديون واستهلاك القروض طويلة الأجل والعمليات الحســابية التــي تتصــل بالتجــارة الخارجيــة	الرياضة المالية (1) Mathematics of Finance (3 Credits)	102
This course includes the legal framework of companies, business transactions, sales contracts, transport contracts, and insurance policies. The course also clarifies the concepts of the trader and the shop and deals with the differentiation between the types of commercial companies	يتطــرق المقــرر إلــى مفاهيــم القانون التجاري ومصادره ونظرية الأعمال التجارية وأنواعها ونظرية التاجر والتزاماته والمحل التجاري، كما يعرف الشـركة وبيــان أنواعها والفروقــات بينهـا. يتنــاول المقــرر أهمية القانون التجــاري بالإضافة الى التفريق بين الأعمال المحنية والأعمــال التجاريــة كمــا يوضــح المقــرر مفاهيــم التاجــر والمحــل التجــاري ويتنــاول التفرقــة بيــن أنــواع الشــركات التجاريـة.	شركات وأوراق تجارية Companies & Commercial law (2 Credits)	151